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Program: Budowa elektrowni jądrowej Projekt: 
Status projektu oraz 
infrastruktura towarzysząca  

Inwestor: PEJ sp. z o.o. 

NOTATKA 

Data spotkania: 2023-01-05 Miejsce: 
Starostwo 
Powiatowe w 
Wejherowie 

Kod notatki: INF_ITP_ITP00_NS_00033_01_PL 

Temat (tytuł) 
notatki: 

Piąte spotkanie z sygnatariuszami porozumienia o współpracy zorganizowane w Starostwie Powiatowym w 
Wejherowie i dotyczące statusu prac nad infrastrukturą towarzyszącą budowie elektrowni jądrowej 

Obecni: 

Notatka z V spotkania w Starostwie Powiatowym w Wejherowie 

 

Przedstawiciele Polskich Elektrowni Jądrowych:  

1. Joanna Szostek -  Zastępca Dyrektora – Pion Komunikacji i Relacji z Interesariuszami 
2. Marcin Skolimowski – Kierownik Działu Komunikacji Zewnętrznej  
3. Adrian Żebrowski – Dział Komunikacji Zewnętrznej 
4. Daniel Pieróg – Zastępca Dyrektora Biura Oceny Lokalizacji i Wsparcia Technicznego  
5. Krzysztof Tyszko – Zastępca Kierownika, Dział infrastruktury Towarzyszącej 
6. Małgorzata Dawidowska – Dział Komunikacji Zewnętrznej, Lokalny Punkt Informacyjny w Gniewinie 

 

Przedstawiciele samorządów:  

7. Gabiela Lisius – Starosta Powiatu Wejherowskiego, gospodarz spotkania; 
8. Jarosław Białk – Starosta Powiatu Puckiego; 
9. Alicja Zajączkowska – Starosta Powiatu Lęborskiego; 
10. Wiesław Gębka – Wójt Gminy Choczewo; 
11. Jakub Pietruszewski – dyrektor Pomorskiego Biura Planowania Regionalnego 
12. Katarzyna Piankowska – Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego 
13. Mateusz Richert – Pomorskie Biuro Planowania Regionalnego 
14. Stanisław Szultka – dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego 
15. Krzysztof Czopek – dyrektor Departamentu Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego  
16. Magdalena Herban – Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego 
17. Tomasz  Legutko – Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego 
18. Jerzy Pernal – zastępca Burmistrza Miasta Lęborka 
19. Robert Lorbiecki – Zarząd Dróg Powiatowych Puck - Wejherowo 
20. Michał Słowik -  kierownik w Referacie Rozwoju Gminy i Pozyskiwania Środków Pozabudżetowych 
21. Halina Czarnecka – GPK Gniewino, Rada Nadzorcza 
22. Bartłomiej Zambrzycki – Gmina Nowa Wieś Lęborska; 
23. Bożena Pruchniewska – Zastępca Wójta Gminy Łęczyce; 
24. Jacek Thiel – Wicestarosta Wejherowski 
25. Przemysław Kiedrowski – Wójt Gminy Wejherowo 
26. Agnieszka Wolańska -  Zastępca wójta Gminy Wicko 
27. Patryk Kwidziński – Urząd gminy Wicko 
28. Michał Słowik – Kierownik Referatu Rozwoju Gminy i środowiska, UG Gniewino 
29. Andrzej Strzechmiński -  Burmistrz Miasta Łeby 
30. Krzysztof Król – zastępca Burmistrza Miasta Łeby 
31. Grzegorz Kleina –  kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej w Urzędzie  Miejskim w Łebie 
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Infrastruktura towarzysząca, przedstawiciele: 

32. Rafał Marszałek -  PKP PLK 
33. Piotr Peszek – PKP PLK 
34. Tomasz Rogal – PKP PLK 
35. Anna Arentowicz – PKP PLK 
36. Rafał Banaszkiewicz – PKP PLK 
37. Jarosław Sobolewski – GDDKiA 
38. Jagienka Górska – Transprojekt Gdański 

 

PBS Sopot: 

39. Anna Ringwelska  
 

 

Dotyczy: 
Spotkania z przedstawicielami samorządów w Starostwie Powiatowym w Wejherowie odnośnie statusu prac 
nad budową elektrowni jądrowej oraz infrastruktury towarzyszącej (droga dojazdowa, linia kolejowa). 

I. Wprowadzenie i opis tematu: 

Spotkanie otworzyła Gabriela Lisius, Starosta Powiatu Wejherowskiego, która przekazała informację o potrzebie 

sporządzania protokołu/notatki ze spotkania i umieszczenia jej w dedykowanej zakładce na stronie internetowej 

starostwa. 

W pierwszej części spotkania prezentację dotyczącą statusu projektu przedstawił Marcin Skolimowski, kierownik Działu 

Komunikacji Zewnętrznej w Pionie Komunikacji i Relacji z Interesariuszami Polskich Elektrowni Jądrowych. Przekazano 

informacje o: 

• Prowadzonym przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska (GDOŚ) procesie zbierania uwag od państw, 

które biorą udział w opiniowaniu dokumentacji transgranicznej i oczekiwaniu przez PEJ na rozpoczęcie przez 

GDOŚ konsultacji społecznych; 

• Uruchomieniu zakładki na stronie internetowej GDOŚ poświęconej toczącej się procedurze środowiskowej  

w sprawie elektrowni jądrowej na Pomorzu, gdzie można znaleźć informacje o przebiegu postępowania i udziale 

społeczeństwa, a także zapoznać się z treścią tzw. raportu środowiskowego, który już jest udostępniony 

publicznie; 

• Uchwale Rady Ministrów przyjętej w dniu 2 listopada 2022 r. w sprawie budowy wielkoskalowych elektrowni 

jądrowych w Polsce; 

• Podpisaniu dnia 15 grudnia 2022 r. umowy pomiędzy spółką Polskie Elektrownie Jądrowe a Westinghouse Electric 

Company określającej główne zasady współpracy; 

• Nie realizowaniu żadnych inwazyjnych prac geologicznych, wiertniczych czy innych, które mogłyby być uciążliwe 

dla mieszkańców czy turystów na terenie gminy Choczewo w pierwszym kwartale 2023 r.; 

• Miejscach i rodzajach działań w ramach prowadzonych monitoringów, tj. hydrologicznego wód śródlądowych, 

wód podziemnych, sejsmicznego oraz meteorologicznego na terenie gminy Choczewo w pierwszym kwartale 

2023 r.; 

• Uruchomieniu zakładki na stronie www. Starostwa Powiatowego w Wejherowie poświęconej spotkaniom grupy 

roboczej do spraw budowy elektrowni jądrowej na Pomorzu, na której można znaleźć prezentacje ze wszystkich 

posiedzeń; 

• Przeprowadzonym w listopadzie i grudniu 2022 r. badaniu poparcia dla budowy elektrowni jądrowej na Pomorzu, 

które zrealizowała niezależna agencja badawcza PBS. 

Następnie głos zabrała Anna Ringwelska z agencji badawczej PBS i przedstawiła szczegółowe wyniki badania opinii 

publicznej w gminach lokalizacyjnych oraz ościennych. 

W dalszej kolejności głos zabrała Jagienka Górska z firmy Transprojekt Gdański przedstawiając aktualny status prac 

dotyczących budowy drogi krajowej na odcinku Lubiatowo – S6, w tym informacje o: 
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• Etapach inwestycji i datach zakończenia poszczególnych etapów; 

• Analizie wielokryterialnej wariantów trasowania dróg i wyborze optymalnego wariantu lokalizacyjnego trasy dla 

którego zostanie złożony wniosek o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach; 

• Zaawansowaniu prac, czyli o odbytych spotkaniach informacyjnych z mieszkańcami gmin Choczewo i Łęczyce  

w dniach 7 i 8 listopada 2022 r., zebraniu opinii i przeprowadzeniu ankiety w zakresie korzystniejszego wariantu, 

analizie opinii mieszkańców i samorządów oraz dokonaniu korekt w przebiegu wariantów tras; 

• Planie dalszych prac, na który składają się m.in. opublikowanie raportu końcowego ze spotkań informacyjnych, 
rozpoczęcie prac geologicznych, inwentaryzacji przyrodniczej oraz prac środowiskowych, opracowanie docelowe 
mapy zasadniczej i jej digitalizacja, a także rozpoczęcie prac projektowych nad kompleksową koncepcją drogi 
krajowej w dwóch wariantach lokalizacyjnych. 

 
Potem głos zabrała Anna Arentowicz z PKP PLK przedstawiając aktualny status prac dotyczących połączenia kolejowego 
w ramach budowy infrastruktury towarzyszącej, w tym informacje o: 

• Wyborze najkorzystniejszej oferty na opracowanie dokumentacji projektowej wraz z pełnieniem nadzoru 
autorskiego dla realizacji robót budowlanych na zapewnienie dostępu kolejowego do elektrowni jądrowej  
w preferowanej przez PEJ lokalizacji Lubiatowo – Kopalino. Za najkorzystniejszą ofertę uznano ofertę Konsorcjum 
firm Multiconsult Polska Sp. z o.o. i Transprojekt Gdański Sp. z o.o.;  

• Zakresie planowanej inwestycji w wariancie podstawowym i opcjonalnym; 

• Zakładanych parametrach eksploatacyjnych takich jak elektryfikacja linii, prędkość maksymalna dla pociągów 
pasażerskich i towarowych, długość peronów oraz maksymalna długość pociągów towarowych; 

• Zakładanym czasie przejazdu pociągu dalekobieżnego w relacji Wejherowo – Choczewo, Choczewo – 
elektrownia, elektrownia – Łeba, Lębork – Łeba oraz  Łeba – Gdynia; 

• Zaawansowaniu prac w IV kwartale 2022 r.; 

• Wnioskach ze spotkania z mieszkańcami i samorządowcami gminy Choczewo w dniu 1 grudnia 2022r. 

• Wprowadzonych korektach trasy linii kolejowej; 

• Planie działań na I kwartał 2023 r., czyli przewidywanych spotkaniach z: a) przedstawicielami Urzędu 
Marszałkowskiego i gminy Choczewo, b) przedstawicielami Słowińskiego Parku Krajobrazowego, c) Energa 
Operator, d) przedstawicielami Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, e) Radą Gminy Nowa Wieś Lęborska oraz 
f) PEJ, GDDKiA i PSE w ramach rad koordynacyjnych. 
  

Pytania, które pojawiły się w trakcie spotkania: 

1. Mateusz Richert – Pomorskie Biuro Planowania Regionalnego: Ile państw zgłosiło uwagi w procedurze 

transgranicznej? 

Odp: Marcin Skolimowski odpowiedział, że pytania wciąż napływają, nie jest jeszcze znana ich ostateczna liczba. 

 

2. Andrzej Strzechmiński – Burmistrz Miasta Łeby: Dlaczego w badaniach nie została uwzględniona gmina miasta 

Łeby? 

Odp: Joanna Szostek wyjaśniła, że badania skupiły się na gminach lokalizacyjnych, sukcesywnie rozszerzane są 

jednak o gminy ościenne ze względu na infrastrukturę towarzyszącą, czyli drogę dojazdową i linię kolejową. Nie 

jest wykluczone, że w kolejnych latach obszar badawczy będzie powiększany o kolejne gminy 

 

3. Jarosław Białk – starosta Powiatu Puckiego: Czy w badaniu padło pytanie, czego oczekują mieszkańcy w wyniku 

realizacji tej inwestycji (budowa elektrowni jądrowej) w trakcie budowy oraz w przyszłości? 

Odp: Joanna Szostek odpowiedziała, że tego typu pytania zostaną sprawdzone i odpowiedź zostanie udzielona. 

Po sprawdzeniu zweryfikowano, że badanie nie zawierało pytania otwartego, czego mieszkańcy oczekują od 

inwestycji. Natomiast znalazło się pytanie, „Dlaczego popiera Pan(i) budowę elektrowni jądrowej w pobliżu 

Pana(i) miejsca zamieszkania?”. Najwięcej, bo 24% respondentów odpowiedziało, że popiera budowę ze względu 

na nowe miejsca pracy, 20% ze względu na tańszą elektryczność, a po 7% ze względu na pojawienie się nowych 

inwestycji i rozwój gminy. Można więc rozumieć, że od inwestycji mieszkańcy oczekują wpływu na powstawanie 

nowych miejsc pracy i rozwoju gminy. 
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4. Jarosław Białk – starosta Powiatu Puckiego: Pytanie dotyczące 75% respondentów popierających budowę 

elektrowni jądrowej. Ile spośród nich odpowiedziało „zdecydowanie tak” a ile „raczej tak” i czy odpowiedź „raczej 

tak” należy traktować jako odpowiedź „tak, jeśli…” 

Odp: Anna Ringwelska wyjaśniła, że na odpowiedź na to pytanie składa się wiele czynników wpływających na 

percepcję całej sytuacji. Respondenci wskazują na dwa główne czynniki, takie jak bezpieczeństwo energetyczne 

kraju oraz ceny energii elektrycznej, które motywują ich do udzielenia odpowiedzi „tak”. 

Joanna Szostek dodała, że liczba respondentów odpowiadających „zdecydowanie tak” zostanie sprawdzona i 

odpowiedź będzie znajdować się w notatce po spotkaniu – odpowiedzi „zdecydowanie tak” udzieliło 22% 

badanych, a „raczej tak” 53% badanych. 

 

5. Halina Czarnecka: Czy można już zgłaszać uwagi do inwestora odnośnie Raportu? 

Marcin Skolimowski wyjaśnił, że aktualnie do GDOŚ wpływają pytania i uwagi od państw, które biorą udział w 

procedurze transgranicznej. Joanna Szostek dodała, że udział społeczeństwa w procedurze krajowej jeszcze się 

nie rozpoczął.  W tej chwili trwa opiniowanie Raportu przez instytucje, takie jak Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej, Urząd Morski w Gdyni. . 

6. Halina Czarnecka: Kto jest oficjalną stroną postępowania po stronie polskiej? 

Joanna Szostek odpowiedziała, że te informacje są dostępne w dokumentacji Generalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska i do tego organu należy się po nie zgłosić. 

7. Katarzyna Piankowska, Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego: Kiedy zostaną przeprowadzone 

konsultacje społeczne w ramach procedury środowiskowej oraz czy stanowiska państw biorących udział w 

procedurze transgranicznej zostaną udostępnione publicznie? 

Joanna Szostek wyjaśniła, że organem odpowiedzialnym za przeprowadzenie tej procedury jest Generalny 

Dyrektor Ochrony Środowiska. Zaznaczyła również, że inwestor nie posiada wiedzy odnośnie upublicznienia 

stanowisk państw biorących udział w procedurze środowiskowej.  

 
 

Starosta Gabriela Lisius zakończyła spotkanie. 
 
 

 

II. Podjęte decyzje: 

1. Decyzja o udziale przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego w spotkaniu z reprezentantami gminy Choczewo w sprawie 
przebiegu linii kolejowej. 

2. Propozycja wypracowania wspólnej analizy w polityki przestrzennej ramach gmin lokalizacyjnych i ościennych: 
wytyczne dot. uporządkowania tej polityki, również w związku z budową elektrowni jądrowej w celu ustalenia, jak 
zabudowa miałaby się rozwijać w przyszłości. 

Joanna Szostek: Spółka PEJ jest gotowa brać udział w spotkaniach takiego zespołu roboczego złożonego z przedstawicieli 
poszczególnych departamentów w urzędach gmin. 

3. Jarosław Białk: Potrzeba spotkania z zarządem spółki PEJ oraz z odpowiedzialnymi w tym zakresie przedstawicielami 
Rządu RP, aby porozmawiać o wpływie budowy elektrowni jądrowej na województwo pomorskie oraz o inwestycjach 
towarzyszących. 

4. Krzysztof Tyszko, PEJ: Przedstawiciele gmin i powiatów mogą rozważyć wystąpienie z petycją do Rządu RP o odnowienie 
kontraktu terytorialnego ze wskazaniem inwestycji i ich podział na pilne i bardzo pilne. Przedstawiciel PEJ zaproponował 
także powołanie  zespołu roboczego ds. rozpatrzenia możliwości dojazdu do elektrowni przed powstaniem drogi 
krajowej. 

5. Jakub Pietruszewski, dyrektor Pomorskiego Biura Planowania Regionalnego: Propozycja umieszczenia zapisu w 
aktualizowanym Memorandum Marszałka Województwa Pomorskiego do Prezesa Rady Ministrów w sprawie programu 
rządowego dla obszaru oddziaływania pierwszej elektrowni jądrowej w Polsce, aby środki z Narodowego Funduszu Dróg 
Samorządowych były również skierowane na drogi dojazdowe do elektrowni bez konieczności tworzenia dodatkowego 
funduszu. 
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6. Krzysztof Czopek, Dyrektor Wydziału Infrastruktury, Urzędu Marszałkowskiego w Gdańsku: Sugestia, aby koncepcje 
planów zagospodarowania zawierały infrastrukturę zapewniającą bezpieczeństwo na drodze, taką jak chodniki, przejścia 
dla pieszych, rozbudowa skrzyżowań, oznakowanie, itp. 

 

 

 

III. Zaplanowane działania: 

Lp. Opis działania 
Podmioty 
odpowiedzialne 
odpowiedzialna 

Data graniczna 
realizacji 

1. Opracowanie notatki ze spotkania. PEJ 31.03.2023 

2. Organizacja spotkania reprezentantów gminy Choczewo z przedstawicielami Urzędu 
Marszałkowskiego i PKP PLK, PEJ 

PEJ/PKP PLK   

3. Wypracowanie wspólnej analizy polityki przestrzennej w gminach lokalizacyjnych  
i ościennych. 

Pomorskie Biuro 
Planowania 
Regionalnego 
/strona 
samorządowa  

30.03.2023  

4. Organizacja spotkania włodarzy lokalnych samorządów z Zarządem PEJ oraz z 
przedstawicielami rządu RP 

PEJ  02.02.2023  

5. Powołanie zespołu roboczego ds. rozpatrzenia możliwości dojazdu do elektrowni przed 
powstaniem drogi krajowej i organizacja spotkania. 

PEJ 10.01.2023 

 

 

 


